

## Glyfree - SR

(FILM COATED TABLETS)



### COMPOSITION:

Each sustained release film coated tablet contains:  
Glipizide 2.5 mg – 5 mg – 10 mg.

### PROPERTIES:

Glipizide is a sulfonylurea hypoglycemic agent, it acts mainly by increasing endogenous insulin secretion from beta cells of Langerhans Islet Tissue in pancreas and increases the sensitivity of insulin in tissue. And decreases the production of glucose in type II of non-insulin dependent diabetic mellitus patients.

### INDICATIONS:

Treatment of non-insulin dependent diabetes mellitus.

### CONTRAINDICATIONS:

- Ketoacidosis.
- Hypersensitivity to this product.
- Diabetic Coma.
- Juvenile Diabetes.
- Severe renal or hepatic failure.

### SIDE EFFECTS:

It maybe cause nausea, vomiting, constipation, dyspepsia, hypoglycemia, skin rash, dizziness, headache, arthralgia, increase appetite and weight.

### PHARMACOLOGICAL INTERACTIONS:

Thiazide diuretics corticosteroids, calcium channels blockers, estrogen, rifampicin, oral contraceptive decrease the hypoglycemic effect of this product. Ketoconazole, beta blockers, salicylates and NSAIDs, sulfonamide, coumarin, anticoagulants, captopril, increase the hypoglycemic effect of this product, so dosage adjustment should be occurred.

### WARNINGS:

- It should be used with caution in patients with renal and hepatic impairment.
- It is necessary during excessive exercise as hypoglycemia may be provoked and patient should be instructed to take their meals regularly.

### DOSAGE & ADMINISTRATION:

The usual initial dose is 2.5 mg to 5 mg daily, usually is taken 15–30 minutes before breakfast.

Dosage may be adjusted as doctor advice to the maximum 20 mg daily. The sustained release of this product adjust glucose blood level, with the maximum concentration of drug in blood after 6–12 hours from taking.

### PACKAGE:

Glyfree 2.5: Carton box of 30 film coated tablets (two blisters).

Glyfree 5: Carton box of 30 film coated tablets (two blisters).

Glyfree 10: Carton box of 30 film coated tablets (two blisters).

### STORAGE:

Store at controlled room temperature 15°–30°C, Protect from light and moisture.

PK0298/01

TPP1301466	THIS IS A MEDICAMENT
<p>- A medicament is a product which affects your health, and its consumption contrary to instructions is dangerous for you.</p> <p>- Follow strictly the doctor's prescription, the method of use and the instructions of the pharmacist who sold you the medicament.</p> <p>- The doctor and the pharmacist are experts in medicine, its benefits and risks.</p> <p>- Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you.</p> <p>- Do not repeat the same prescription without consulting your doctor.</p> <p>- Keep medicaments out of reach of children.</p> <p>(Council of Arab Health Ministers &amp; Arab Pharmacists Association)</p>	

Ultra Medica Pharmaceutical Industries: Sednaya – Damascus – Syria  
Tel.: +963 11 5955339 – Fax: +963 11 5958902  
E-mail: ultramed@scs-net.org – www.ultra-medica.net



(مضغوطات ملبة بالفيلم)

## غليفري - مديد

### التركيب:

كل مضغوطات ملبة بالفيلم ذات تأثير مديد تحتوي على:  
غليفيزيد 2.5، ملغ - 5 ملغ - 10 ملغ.

### خواص المستحضر:

هو عقار عن دواء حاخفض لسكر الدم عن طريق عمله على زيادة إفراز الأنسولين الداخلي من خلايا بيتا الموجودة في جزر لاغر هايس في البنكرياس، كما يزيد هذا المستحضر الحساسية للأنسولين في الأنسجة كما ينقص إنتاج الغلوكوز في الكبد، كل هذا يؤدي إلى إنقاص مستوى سكر الدم عند مرضى السكري غير المعتمدين على الأنسولين (النطج الثاني).

### الاستطباب:

يوصى هذا المستحضر لعلاج حالات داء السكري غير المعتمدين على الأنسولين (النطج II الكهلي).  
مضادات الاستطباب؛ في الحالات المرضية التالية:

الحماض الاستقلادي.

فرط الحساسية للمستحضر.

السكري الشبكي الذي يعتمد على الأنسولين.

القصور الكلوي أو الكبدية الشديدة.

### التأثيرات الجانبية:

يمكن أن تظهر هذه الآثار الجانبية عند استعمال الدواء عند بعض المرضى وذلك بشكل:  
أعراض هضمية غثيان، إمساك، إقياء، عسر هضم ، نقص سكر الدم، اندفاعات جلدية، دوار، صداع، ألام عضلية، زيادة الشهية والوزن.

### التداعيات الدوائية:

ينقص كل من المدرات التiazيدية، الستيرويدات، حاصرات قنوات الكالسيوم، الأستروجين، الريفارميسين، مانعات العمل المنوية، من تأثير هذا المستحضر الخافض لسكر الدم لهذا يجب تعديل الجرعة.  
كما يزيد كل من الكيتوكونازول، حاصرات بيتا-السياليلات، مضادات الالتهاب الستيرويدية، السلفوناميد، الكومارين، مضادات التختثر، الكابتوبريل وبسبب الزيادة من تأثير هذا المستحضر الخافض لسكر الدم يجب خفض الجرعة.

### التحذيرات:

- يجب أن يستعمل بحذر عند المرضى المصابين بقصور كيدي أو كلوي مع تعديل الجرعة المناسبة.  
- يجب على المرضى تناول وجبات الطعام باظام و وخاصة الانظار وكذلك أحد العذر عند ممارسة الاعمال والتمارين المجهدة خوفاً من حدوث نوبة نقص سكر الدم.

### الجرعة وطريقة الاستعمال:

إن الجرعة البدائية لهذا المستحضر هي 2.5 ملغ - 5 ملغ كجرعة يومية وحيدة تؤخذ قبل الاطمار بـ 30-45 دقيقة مع إمكانية تعديل الجرعة حسب الاستجابة وقرار الطبيب حتى الوصول إلى الجرعة الطبيعية 20 ملغ يومياً.  
يؤمن التحرير المديد لهذا المستحضر ضبط أفضل لسكر الدم مع وصول تركيز الدواء الأعظم في الدم بعد 6-12 ساعة من أحد المستحضر.

### الحياة:

غليفري 2.5 - مديد: ٢٠ مضغوطات ملبة (ظفان من البلاست) في عبوة كرتونية.

غليفري ٥ - مديد: ٣٠ مضغوطات ملبة (ظفان من البلاست) في عبوة كرتونية.

غليفري ١٠ - مديد: ٣٠ مضغوطات ملبة (ظفان من البلاست) في عبوة كرتونية.

### الاحتياط:

يحفظ في غرفة مضبوطة الحرارة من 15°-30°C، بعيداً عن الصوء والرطوبة.

PK0298/01

TPP1301466	ان هذا دواء
	<p>- الدواء مستحضر يذرف على صحتك واستهلاكه خلافاً للتعليمات يعرضك للخطر.</p> <p>- اتبع بدقة وصفات الطبيب وطريقة الاستعمال الصادرة عليه وتلبيبات الصيدلاني الذي صرفها لك.</p> <p>- ابلغ الطبيب والمصدليات بما الخبرات بالدواء وفعله وضرره.</p> <p>- لا تقطع شدة الملاجء الحادة من تناهياً فذلك خطير.</p> <p>- لا تترك سرف الدواء بدون وصمة طبية.</p> <p>- احفظ الدواء بعيداً عنتناول الأطفال.</p> <p>(للمزيد مراجعتكم وزارة الصحة العرب واتحاد الصيادلة العرب)</p>

التراميديكا للصناعات الدوائية: سوريا - دمشق - صيدلانيا  
هاتف: +963 11 595339 - فاكس: +963 11 5958902  
بريد الكتروني: www.ultra-medica.net - ultramed@scs-net.org